
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2016

z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 28 października 2016 r. od godziny 1400 do 1715 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,   

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza Wyrzyska, 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Alina Chełkowska– Radca Prawny.

   

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Anna Kubich – inspektor ds. ochrony środowiska,

Teresa Mikołajczak – Głowna księgowa,

Mateusz Murach – podinsp. ds promocji i rozwoju gminy,

Wiesław Nowicki – Kierownik Ref. IRiGK,

Adam Smełsz – inspektor ds. informatyki.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR-u,

Magdalena Strzałkowska- Dyrektor SAPO,

Magdalena Smełsz –  Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Marek Charczun – Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM.

Inni goście:

Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski,

Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile,

Jan Marek Pikulik – Radny Województwa Wielkopolskiego,

Krzysztof Skrzypek – Kierownik robót modernizacji drogi wojewódzkiej nr 194 (Firma Budimex),
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Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Almuetaz Bellah Nasrullah – Dyrektor Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Wyrzysku,

prasa,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:

Przedkładam następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2016 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Wyrzysk na lata 2016-2028,

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

4) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru,

5) opłaty targowej,

6) obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego w 2017 r.,

7) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,

8) opłaty prolongacyjnej,

9) nadania Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku,

10) ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  Samorządowej

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

11) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas

oznaczony do 3 lat z dotychczasowym najemcą nieruchomości. 

   9.  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2015/2016,  w  tym

o  wynikach  sprawdzianów  i  egzaminów  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  
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prowadzonych przez Gminę Wyrzysk – materiały przedstawia na sesji  Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa.

    10.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych

  w okresie międzysesyjnym.

       11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

              oraz odpowiedziach na te interpelacje.

       12. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

       13. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

       14. Wolne głosy i wnioski.

       15. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za rok 2015:

1) informacja  Burmistrza  o  złożonych  oświadczeniach  przez:  zastępcę  burmistrza,  

skarbnika  gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  

osoby zarządzające gminnymi osobami prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  

administracyjne w imieniu burmistrza;

2) informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dot.  oświadczeń  

majątkowych radnych;

3) informacja  Wojewody Wielkopolskiego dot.  złożonych oświadczeń przez  Burmistrza

i Przewodniczącego Rady;

4) informacja  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Pile  i  Złotowie  dot.  oświadczeń  

majątkowych za 2015 rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady –  

część niejawna sesji zgodnie z § 28 Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 294 § 4 

ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2015 r., poz. 613). 

       16. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku –

Pan  Stefan  Rymer.  Przewodniczący  Rady  bardzo  serdecznie  przywitał  zaproszonych  gości.

Następnie Przewodniczący Rady dodał, że swoją nieobecność prosiła usprawiedliwić radna Rady

Powiatu w Pile, Pani Iwona Schulz.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  14

radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu. 

Nieobecna radna, Pani Teresa Pinkowska. 
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Ad. 3 Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan

Józef Jasik.  

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad, a następnie zapytał, czy

do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  w  związku  z  tym,

że na posiedzeniach Komisji radni zaakceptowali propozycję burmistrza aby nie podnosić stawek

podatkowych  podatku  dotyczącego  opłaty  targowej,  podatku  od  środków  transportowych  oraz

obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego na 2017 rok, prosi o zdjęcie z porządku

obrad w głównym punkcie 8 podpunktu 5, 6 i 7. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wycofaniem z porządku

obrad trzech projektów uchwał:

1) projektu uchwały w sprawie opłaty targowej; 

W wyniku głosowania rada przy 13 głosach ,,za” i 1 głosie ,,wstrzymującym” wycofała ww. projekt

uchwały z porządku obrad.   

2) projektu uchwały w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta dla wymiaru podatku rolnego na 2017

rok;

W wyniku głosowania  rada jednogłośnie,  przy 14 głosach ,,za” wycofała  ww. projekt  uchwały

z porządku obrad.   

3) projektu uchwały w sprawie podatku od środków transportowych.

W wyniku głosowania  rada jednogłośnie,  przy 14 głosach ,,za” wycofała  ww. projekt  uchwały

z porządku obrad.   

Następnie Przewodniczący Rady dodał,  że w związku z tym podpunkt 8 otrzyma numerację 5,

podpunkt 9 numerację 6, podpunkt 10 numerację 7 oraz podpunkt 11 numerację 8. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny był do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku
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z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z XXV sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się dnia 30 września 2016 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że w dniu 12 października br. wzięła Pani Burmistrz udział

w obradach XXI posiedzenia Zarządu Związku Międzygminnego gdzie między innym poruszone

zostały  sprawy  tymczasowych  PSZOK-ów  w  Gminie  Jastrowie,  Krzyż  Wielkopolski,  Okonek

i Wyrzysk. W związku z tym radny poprosił aby Pani Burmistrz w miarę możliwości rozszerzyła

temat.  Następnie  rady  powiedział,  że  dnia  28  października  br.  Pani  Burmistrz  wzięła  udział

w spotkaniu  wójtów, burmistrzów zorganizowanym w Urzędzie Miasta  i  Gminy Wysoka gdzie

podczas spotkania zostały omówione bieżące tematy związane z realizacją zadań oraz określeniem

obszaru działania w roku 2017. W związku z tym radny zapytał, kto zorganizował to spotkanie oraz

jakie główne tematy zostały tam poruszone?

Pani  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  odpowiadając  na  pierwsze

pytanie Pana radnego to chciała zaznaczyć iż w Gminie Wyrzysk istnieją dwa tzw. tymczasowe

PSZOK-i.  Jeden z nich znajduje się w Wyrzysku za budynkiem GCI oraz drugi w Osieku nad

Notecią w siedzibie SKR-u. Natomiast sprawa dotyczyła tego iż firma Altvater, która do tej pory nie

brała żadnych pieniędzy z tytułu wywozu odpadów w tychże PSZOK-ach podjęła inicjatywę ich

zamknięcia  ze  względu  na  to,  że  nie  były  one  budowane  przez  Związek  Międzygminny.

Kontynuując Pani Burmistrz dodała, że po interwencji firma wycofała się z tego pomysłu i PSZOK-

i funkcjonują na dotychczasowych zasadach, czyli bez ponoszenia jakichkolwiek odpłatności przez

mieszkańców Gminy Wyrzysk. Ponadto jest to dość pożądana informacja gdyż do czasu powstania

PSZOK-ów jest to miejsce gdzie można wywozić odpady wielkogabarytowe. Odnośnie drugiego

pytania Pani Burmistrz powiedziała, że w dniu dzisiejszym rzeczywiście brała udział w spotkaniu,

które zostało zorganizowane z inicjatywy Burmistrza Wysokiej. Na spotkaniu toczyły się rozmowy

jakie wspólne działania kulturalne i sportowe będzie można podjąć w przyszłym roku. Kontynuując

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jak  wiadomo przygotowują  się  do 2017 roku także  pod kątem

budżetowym  i  na  takim  spotkaniu  przedstawiona  została  dość  ciekawa  informacja  dotycząca

termomodernizacji  budynków  użyteczności  publicznej  oraz  jakie  są  możliwości  skorzystania
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z dodatkowych źródeł finansowania. Obecnie nie można wypowiadać się na temat Gminy Wyrzysk

ponieważ to czy będzie można skorzystać z jakiegoś dodatkowego źródła i czy warto, będzie można

powiedzieć kiedy do gminy po uzyskaniu odpowiednich informacji przyjadą audytorzy. Kończąc

Pani Burmistrz powiedziała, że sytuacja każdej gminy jest inna pod kątem już tych remontów, które

gminy już uczyniły. Natomiast spotkanie były bardzo owocne i po najbliższym święcie zostanie

zorganizowane  kolejne  spotkanie  z  przedstawicielami  aby  dokonać  takiego  audytu  wszystkich

budynków pod kątem możliwości skorzystania z dofinansowań w roku 2017. 

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski powiedział,  że  dnia  6  października  br.  odbyło  się  spotkanie

zorganizowane przez Pana Starostę z Burmistrzami i Wójtami powiatu. W związku z tym radny

zapytał, jakie plany ma powiat odnośnie inwestycji w Gminie Wyrzysk na rok 2017?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  na  sali  obecny  jest  Pan

Wicestarosta,  który  takimi  tematami  się  zajmuje,  a  spotkanie  miało  charakter  roboczy  i  nie

rozmawiano o konkretnych inwestycjach chodnikowych. Natomiast rozmowy toczyły się na temat

zasad współpracy oraz realizacji zadań powiatowych na terenach poszczególnych gmin. Ponadto

uzgodnione zostało,  że każda gmina zarezerwuje w przyszłorocznym budżecie kwotę 40 tys.  zł

do realizacji wspólnych zadań. Kończąc Pani Burmistrz dodała, że jakie to będą zadania to jeszcze

muszą wspólnie usiąść aby określić czy będzie to chodnik w tej, czy innej miejscowości. Natomiast

mowa jest o chodnikach przylegających do dróg powiatowych. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie  międzysesyjnym oraz informacja z  realizacji

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XXV sesji w dniu 30 września 2016 r. stanowi

załącznik nr 4.

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Pan  Jan  Marek  Pikulik  –  Radny  Województwa  Wielkopolskiego powiedział,  że  dnia  18

października  br.  odbyły  się  obrady Komisji  Planowania  Przestrzennego,  której  jest  członkiem.

Na  posiedzeniu  Komisji  został  przedstawiony  projekt  planu  zagospodarowania  przestrzennego

województwa wielkopolskiego gdzie mieli możliwość zapoznania się wstępnie z tym projektem.

Dyrektor  wielkopolskiego  biura  planowania  przestrzennego  przedstawił  projekt  wraz

z załącznikiem graficznym, i niektóre rzeczy rozszerzył wraz ze swoją interpretacją. Kontynuując

Pan J. M. Pikulik powiedział, że ma przy sobie płytę z projektem tego planu, którą może udostępnić

w celu skopiowania. Wszystkie gminy będą miały za zadanie zaopiniować plan, a jego przyjęcie

ma się odbyć jesienią 2017 roku. Natomiast plan ma taki charakter, że Poznań to centrum, a dalej

reszta i charakter metropolitarny jest dalej podtrzymywany z czym jest trudno się zgodzić gdyż jest
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się  za  bardziej  zrównoważonym  rozwojem  całej  wielkopolski.  Następnie  Pan  J.  M.  Pikulik

powiedział,  że  chciałby  bardzo  serdecznie  zaprosić  wszystkich  mieszkańców  Miasta  i  Gminy

Wyrzysk,  którym  na  sercu  leżą  problemy  wsi  i  rolnictwa  gdyż  dnia  7  listopada  br.  zostanie

zorganizowana  konferencja  programowa  w  Pile.  Inicjatorem  jest  m.in.:  Pan  Andrzej  Grzyb  –

Europoseł Departamentu Europejskiego, Pan Krzysztof Paszek – Poseł na Sejm Rzeczypospolitej

Polskiej i Wicestarosta Pilski – Pan Stefan Piechocki. Miejscem konferencji ma być Zamiejscowy

Odział  Dydaktyczny  Uniwersytetu  Adama  Mickiewicza  w  Pile  na  ulicy  Kołobrzeskiej  gdzie

poruszone zostaną najważniejsze sprawy wsi i rolnictwa, a jak wiadomo Gmina Wyrzysk jest gminą

rolniczą. 

Przewodniczący Rady,  Pan Stefan Rymer podziękował za przedstawione informacje i  następnie

umożliwił zadawanie pytań.

Radny,  Pan Roman Łuka powiedział,  że  bardzo cieszy się,  że  prace  wykonywane przez  firmę

,,Budimex” na drodze wojewódzkiej przebiegają w zasadzie w ruchu ciągłym i mało kiedy tam się

nic  nie  dzieje.  Kontynuując  radny  dodał,  że  zdaje  sobie  sprawę  iż  prace  w  takim  miejscu

są  uciążliwe  i  skomplikowane  ponieważ  cały  czas  odbywa  się  ruch  samochodowy  i  pieszy,

a do tego jest cała infrastruktura pod ziemią i stojące budynki. W związku z tym osobiście wykazuje

bardzo dużą cierpliwość i o to samo prosi się mieszkańców gminy ale i nie tylko. Następnie radny

powiedział,  że  obserwuje  głównie  odcinek  od  Placu  Wojska  Polskiego  czyli  ulicy 22  stycznia

do skrzyżowania z ulicą Pod Czubatką gdzie widać iż szybko przebiegają prace. W związku z tym

radny zapytał,  czy do święta  Wszystkich Świętych zdążą z wypełnieniem wszystkich zagłębień

po lewej stronie jadąc w kierunku szpitala?

Pan Krzysztof  Skrzypek – Kierownik robót  Firmy Budimex powiedział,  że  na dzień  jutrzejszy

planowane jest wypełnienie po drugiej stronie aby na dzień Wszystkich Świętych nie było wahadła

oraz żeby był ruch dwukierunkowy. Natomiast po świecie sytuacja się odwróci i zaczną na drugiej

stronie gdzie wykonywane będą roboty kanalizacyjne aby jak najszybciej złagodzić występujące

uciążliwości.

Radna,  Pani  Katarzyna  Kowalska  powiedział,  że  chciałby  dowiedzieć  się  na  temat  drogi

przebiegającej przez Falmierowo, a konkretnie w miejscu gdzie zostały jeszcze tory gdyż droga

w tym miejscu jest strasznie wybita. Natomiast w chwili ruchu ciężarówek występuje ogromny

hałas jak i uderzenie. W związku z tym radna zapytała, czy nie można byłoby to w jakiś sposób

zniwelować? 

Pan Jan Marek Pikulik – Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział,  że  w poniedziałek

mają sesję podczas, której złoży odpowiednią interpelację na ręce Pani Przewodniczącej. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina zapytał, czy Panu radnemu wiadomo coś na temat dalszego remontu
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odcinka drogi wojewódzkiej od ulicy Przemysłowej w Wyrzysku w kierunku Osieka nad Notecią?

Kontynuując radny dodał, że jest to dość istotne ponieważ na Komisjach toczyły się dyskusje gdzie

Pani  Burmistrz  wyprzedzająco  twierdziła,  że  będzie  remontowany  dalszy  odcinek  i  dlatego

przyjmuje wskazaną przez siebie ulicę do remontu na następny rok. 

Pan Jan Marek Pikulik – Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział, że nie wie nic na temat

planowanego remontu, a Wojewódzki Zarząd Dróg monitoruje stan drogi i wszelkie ubytki zostaną

w sposób sukcesywny naprawione. Natomiast złoży stosowną interpelację na sesji Sejmiku.  

Radny,  Pan  Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  chciał  uzyskać  informacje  na  temat  konkretnej

przebudowy takiej jaka dzieje się na Wyrzysku. 

Pan Jan Marek Pikulik – Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział, że jest to związane

z procesem inwestycyjnym i nie jest w temacie gdyż nie uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym

w  Osieku  nad  Notecią  gdzie  omawiany  był  projekt  drogi.  Natomiast  wiadomo,  że  droga  jest

na  etapie  projektowania,  a  kiedy  dojdzie  do  realizacji  to  trudno  na  dzień  dzisiejszy  o  tym

powiedzieć.   

Radny, Pan Grzegorz Ozimina zapytał, czy w ostatnim czasie gmina wykonywała przejścia pod

nowo-remontowaną drogą oraz czy Pan Kierownik od początku remontu z tym się spotkał?

Pan  Krzysztof  Skrzypek  –  Kierownik  robót  Firmy Budimex powiedział,  że  nie  posiada  takiej

wiedzy czy jakieś szczególne urządzenia były montowane ze strony gminy, a były jedynie usuwane

kolizje nieujęte projektem. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że prosi aby na bieżąco monitorować tą część

drogi, która została wypełniona kamieniem wapiennym oraz aby na bieżąco likwidować powstające

dziury.  Kontynuując  Pan  S.  Rymer  dodał,  że  ilość  przejeżdżających  samochodów  powoduje,

że w taj części gdzie koryto zostało wypełnione kamieniem wapiennym powstają dziury. 

Pan Krzysztof Skrzypek – Kierownik robót Firmy Budimex powiedział, że w dniu jutrzejszym cała

budowa zostanie wypełniona, a po święcie kamień zostanie przykryty pierwszą warstwą asfaltu.  

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że Gmina Wyrzysk nie realizuje

żadnych przedsięwzięć na placu budowy lecz zgodnie z ustaleniami pokrywa koszty dołączenia

do  kanalizacji  tych  budynków,  które  do  tej  pory  nie  były  skanalizowane.  Natomiast  prace

prowadzone są łącznie z wodociągami. 

Pan  Stefan  Piechocki  –  Wicestarosta  Pilski powiedział,  że  dnia  25  września  odbyła  się  sesja

wyjazdowa  w  Gminie  Łobżenica,  a  z  najważniejszych  rzeczy  to  w  powiecie  pilskim  bardzo

poważnie  podchodzi  się  do  stanu  środowiska.  W związku  z  tym powiat  pilski  był  pierwszym

powiatem,  który  w  swoje  obrady  wprowadził  stan  środowiska  na  terenie  powiatu  pilskiego

i co roku Wojewódzki Instytut Ochrony Środowiska taką informację przedstawia. Kontynuując Pan
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S.  Piechocki  powiedział,  że  stan  środowiska  w  powiecie  pilskim  jest  stabilny  oraz  można

powiedzieć, że na niektórych terenach się poprawia. Natomiast pomimo tego, że gminy w powiecie

pilskim rozwijają się, to stan środowiska jest taki sam albo i lepszy. Oznacza to, że idzie dużo

środków na stan środowiska ponieważ jak obciąża się je nowymi inwestycjami, a ono jest nadal

dobre  to  świadomość  o  tym środowisku  jest  wysoka  oraz  dba  się  o  nie.  Ponadto  woda  pitna

na terenie powiatu pilskiego nadaje się  do picia z kranu i we wszystkich gminach przeprowadzane

są  badania  sprawdzające.  Jeżeli  chodzi  o  zapylenie  powietrza,  to  problem  jest  znany  i  stan

powietrza  na  aglomeracji  pilskiej  jest  dobry,  oprócz  tzw.  pyłków  drobnych,  a  obecnie

są specyficzne lata i jest ogromne wysuszenie powietrza. Jeżeli chodzi o rzeki to w dalszym ciągu

co  roku  ich  stan  jest  lepszy niż  był,  z  tego  powodu,  że  samorządy inwestują  w nie  ogromne

pieniądze  gdzie  oczyszczalnie  dobrze  funkcjonują,  a  jeziora  są  w  stanie  stabilnym.  Natomiast

występuje na terenie powiatu jedno jezioro w trudnym stanie gdyż wpływają na nie skutki rolno-

przemysłowe w związku ze spływem wód gruntowych, a jeden dzień zanieczyszczenia powoduje

50 lat  jego odtwarzania.  Następnie Pan S.  Piechocki  powiedział,  że  drugim głównym punktem

obrad było przyjęcie informacji oświatowej szkół ponadgimnazjalnych powiatu pilskiego. Wyniki

szkół są słabe, poniżej połowy zdolności kraju i należy zrobić dużo aby taką sytuacje zmienić, a jest

to  w rękach ludzi  oświaty.  Samorząd może dużo robić  ale  młodzież jest  inna  niż  była  kiedyś,

a egzamin na kartce nie zawsze odzwierciedla posiadaną wiedzę. W dalszej części Pan S. Piechocki

powiedział, że został przyjęty plan zimowego utrzymania dróg gdzie powiat zabezpieczył kwotę

800 tys. zł, na odcinek 400 km dróg i z tego na utrzymanie zimowe w postaci sypania piasku z solą

na około 100 km dróg. Padł pomysł aby robili to wykonawcy z poszczególnych gmin ponieważ

zostałby  ogłoszony  przetarg  na  okres  1  roku,  a  będzie  się  dalej  rozmawiało  w  tym  temacie.

Natomiast  występują  dwa  okręgi  zimowego  utrzymania  dróg  i  do  pierwszego  należą:  Gmina

Wysoka, Białośliwie, Miasteczko, Wyrzysk i Łobżenica, a obsługą zajął się Pan Perski, który jest

przygotowany i posiada zapasy piasku oraz soli. Drugi podmiot do obsługi to Poldróg Drawsko

Pomorskie,  który wchodzi  na terenu Ujścia,  Kaczor  oraz Szydłowa.  Wójtowie i  Burmistrzowie

posiadają telefony osób dyżurujących i w razie trudnych sytuacji należy dzwonić, a oni podejmą

stosowne kroki ponieważ są takie sytuacje, że np. w Łobżenicy pada śnieg, a w Pile nie ma nic.

W  związku  z  tym  potrzebna  jest  taka  wiedza  aby  uruchomić  ruchy  kierujące  zimowym

utrzymaniem,  a  każdy  wyjazd  ustalany  jest  przez  dyrektora.  Następnie  Wicestarosta  Pilski

powiedział,  że dobija się do końca wykonawstwa zadań przyjętych do realizacji z samorządami

i można powiedzieć, że budżet był bardzo pomyślny ponieważ w tym roku udało się wykonać 20

km nakładek oraz około 4 km chodnika. Natomiast wystąpiło minimalne zachwianie w wydatkach

drogowych  lecz  kwota  dotycząca  chodnika  zostanie  wpisana  w  budżet  za  co  przeprasza  się
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mieszkańców  Osieka  ponieważ  odwodnienie  ulicy  jest  kulą  u  nogi  i  nie  można  znaleźć

na to odpowiednich środków jak to zrobić oraz jak to wykonać. Został już rozstrzygnięty przetarg

na  chodnik  w  Osieku.  Wszystkie  bieżące  rzeczy  są  przekazywane  ponieważ  występuje  dobra

współpraca  pomiędzy  radnymi,  a  powiatem  oraz  pomiędzy  włodarzami  gminy,  a  włodarzami

powiatu.  Kończąc  Pan  S.  Piechocki  dodał,  że  zorganizowane  spotkanie  dotyczyło  określenia

priorytetów na kolejny rok, z których jeden dotyczy drogi Kruszki-Kijaszkowo oraz przeznaczy się

1  mln.  zł  na  nakładki  oraz  chodniki,  a  będzie  rozdysponowywało  się  dla  wszystkich  równo

ponieważ wszystkie gminy mają potrzeby.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer podziękował  za  przedstawione  informacje,

a w szczególności za temat dotyczący zimowego utrzymania dróg.

Pan Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział,  że w ostatnim

czasie wykonane zostało przejście koło cmentarza, na prośbę radnego Romana Łuki oraz zostały

postawione na drodze do Polanowa blaszane balustrady. Zostały również wykonane barierki przy

cmentarzu w Kosztowie o co prosił radny Kosztowa oraz został oczyszczony chodnik prowadzący

do cmentarza. 

Radny, Pan Roman Łuka powiedział,  że dziękuje za wykonanie zadań Panu Wicestaroście oraz

Panu Radnemu powiatowemu ponieważ w znacznym stopniu poprawiło to bezpieczeństwo na ulicy

Podgórnej  w  Wyrzysku.  Następnie  radny  powiedział,  że  zgłaszał  już  wniosek  dotyczący

rozchodzącego się chodnika przy cmentarzu w kierunku Polanowa. W związku z tym radny zapytał,

czy w tej sprawie coś się dzieje lub będzie się działo?

Pan Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział, że odnośnie tego

chodnika  rozmawiał  z  Panem Dyrektorem Tuszyńskim,  który odpowiedział,  że  ma tylko  jedną

ekipę remontową pracującą na Ferdynandowie, a jak skończą to wezmą się za ten chodnik.

Radny, Pan Stefan Wełniak powiedział, że jeszcze raz chciałby zwrócić się o odwodnienie na ulicy

Leśnej w Osieku nad Notecią ponieważ odcinek do ceramiki wykonany przez pracowników gminy

został  wyczyszczony.  Wystąpiła  kontrowersja  między pracownikiem starostwa,  a   właścicielem

gruntu  ponieważ  tłumaczył,  że  należy  to  do  właściciela  gruntu  gdyż  leży  to  przy  drodze

powiatowej.  W  związku  z  tym  radny  dodał,  że  chciałby  żeby  zostało  usunięte  zakrzaczenie

i wycięte gałęzie, które zasłaniają widoczność lamp oraz aby zostało zrobione odwodnienie chociaż

przy budynku, który znajduje się na łuku.  

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że temat ulicy Leśnej w Osieku jest trudnym

tematem ponieważ nie  wszystko zostało zrobione,  a  w międzyczasie  zostały wycięte  wszystkie

znaki na terenie Gminy Łobżenica.  Natomiast postarają się aby temat jeszcze przed zimą zamknąć. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że ma prośbę do przedstawicieli powiatu ponieważ 4
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lata  poprzedniej  kadencji  i  2 lata  obecnej  kadencji  słyszy się wnioski  na temat  chodnika ulicy

Podgórnej w kierunku Polanowa. W związku z tym radny powiedział, że czas aby wynająć firmę,

która  to  porządnie  wykona  żeby  temat  się  zakończył,  a  jest  to  droga  do  miejsca  wiecznego

spoczynku i powinno to być zrobione raz i porządnie. 

Radny, Pan Krzysztof Bartkus powiedział,  że chciałby podziękować za wyczyszczenie chodnika

oraz za barierki przy drodze powiatowej. Następnie radny powiedział, że chciałby dowiedzieć się

na temat kładki w Kosztowie ponieważ niby jest gminy, potem niby nie, a kto to w końcu zrobi.

Kończąc radny powiedział, że prosiłby o zrobienie chodnika z Kosztowa w kierunku Rzęszkowa

ponieważ przez lokalizację pałacu bardzo zwiększył się ruch. 

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że kładka została nielegalnie zrobiona i nie

wiadomo jak to załatwić. Przeprowadzone zostaną rozmowy z Panią Burmistrz ale to nie jest temat

powiatu lecz mogą pomóc. Natomiast chodnik to jest kwestia zaplanowania wspólnych realizacji

i to co zostanie zaproponowane na następne lata to będzie wola radnych i burmistrza. Kończąc Pan

S. Piechocki dodał, że jak uzna się, że ten chodnik jest najważniejszy to będzie realizowany lecz

w najbliższych dwóch latach nie jest to możliwe. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  ma  nadzieję,  że  złożona  deklaracja

dotycząca spotkania włodarzy gminy i powiatu doprowadzi do pozytywnego rozwiązania sprawy

tejże kładki ponieważ ona istnieje i służy mieszkańcom. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że wie iż Pan Prezes Szpitala jest skromną osobą i nie

chce za dużo się chwalić lecz chciałby dowiedzieć się na temat podjęcia dużej inwestycji dotyczącej

wymiany całego węzła  cieplnego.  W związku z  tym radny zapytał,  czy inwestycja  została  już

zakończona, a jak tak, to jak to funkcjonuje?

Pan  Almuetaz  Bellah  Nasrullah  –  Prezes  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku powiedział,

że w szpitalu w Wyrzysku dzieje się bardzo dużo ponieważ od kilku miesięcy remontowanych jest

dużo rzeczy, a między innymi w trakcie jest wymiana kotłów oraz sposobu ogrzewania. Remont

dokonywany jest przez firmę zewnętrzną, która podjęła się wymiany i wzięła to na swoje barki,

a  uruchomienie kotłowi przewiduje się do końca przyszłego tygodnia i  wszystko idzie zgodnie

z  planem.  Kontynuując  Prezes  Szpitala  powiedział,  że  oprócz  tego  wykonywane  są  mniejsze

remonty do czego zobowiązani są poprzez wymogi sanitarne nałożone przez sanepid, a z drugiej

strony chce się poprawić wizerunek szpitala. W poprzednim roku główny celem było zmniejszenie

kosztów, a w obecnym roku głównym celem jest poprawa wizerunku i jakości usług. W związku

z  tym  wykonywany  jest  remont  izby  przyjęć  oraz  klatki  schodowej,  a  z  góry  za  wszystkie

niedogodności przeprasza się wszystkich pacjentów i remont zostanie zakończony za 2-3 tygodnie.

Natomiast  zostały również  wymienione  wszystkie  piony kanalizacyjne  oraz  planuje  się  remont
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oddziału dziecięcego i wewnętrznego aby dostosować do warunków sanepidu i poprawić komfort

pacjentów. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że chciałby dopytać się na temat modernizacji węzła w szpitalu.

W związku z tym radny zapytał,  na czym polega konstrukcja finansowa umowy z wykonawcą

węzła oraz na jaki czas zostanie podpisana umowa z firmą, która będzie to ciepło dostarczała?

Pan  Almuetaz  Bellah  Nasrullah  –  Prezes  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku powiedział,

że został ogłoszony przetarg na 10 lat na dostarczenie ciepła do szpitala w Wyrzysku. W przetargu

zostały ogłoszone zasady jakie szpital będzie wymagał, a jest inwestycja polegająca na wymianie

i unowocześnieniu sposobu dostarczania ciepła oraz wymiana sieci przesyłowej. Natomiast szpital

będzie  płacił  za  inwestycje  w  formie  ryczałtu  na  okres  10  lat  oraz  odrębnie  za  zużyte  ciepło

w szpitalu. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odnośnie kładki w Kosztowie

to nad każdym tematem pochylają się bardzo wnikliwie. Natomiast chce się zapewnić Pana radnego

ponieważ temat wraca raz do burmistrza, raz do starosty,  że jak tylko zostaną ustalone kwestie

prawne, to którakolwiek ze stron podejdzie aby tematem się zająć. Kontynuując Pani Burmistrz

dodała, że jak podejmuje się jakąkolwiek decyzje to bierze się za nie odpowiedzialność i kiedy

ustali się osobę odpowiedzialną to nikt od naprawy kładki nie będzie się uchylał. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że zostawia sprawę do rozwiązania ponieważ

nie da się tego rozwiązać na sesji. 

Radny, Pan Włodzimierz Michalski zapytał, czy jest monitoring wód w jeziorach i rzekach oraz czy

robi się coś aby poprawić ich stan?

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że dostarczana jest informacja o stanie wód

na podstawie monitoringu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska i  na tej  podstawie

wyciągane są wnioski. W związku z tym jeżeli kontrola wykaże skażenie wód to nakładane są kary,

a  wszelkie  dopływy,  czy  podłączenia  do  cieków  wodnych  wymagają  oceny  Wojewódzkiego

Inspektoratu  Ochrony Środowiska.  Natomiast  stan  rzek  jest  zadowalający  ponieważ  na  terenie

powiatu  występują  dwie  rzeki  I  klasy  i  nie  ma  stanów  pogarszających  się,  a  dużo  kłopotów

stwarzają małe zakłady.  

Radny, Pan Krzysztof Bartkus powiedział, że dwa lata pół drogi jest polane asfaltem, a obiecane

zostało,  że  na  drugi  rok  zostanie  wykonana  reszta.  Natomiast  rok  minął  i  nic  nie  zostało

dokończone. W związku z tym radny zapytał, czy nastąpi to w przyszłym roku?

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że nauczył się już aby za dużo nie mówić

ponieważ  w  tym roku  wykonano  około  4  km powierzchniowego  utwardzenia  dróg  na  terenie

powiatu z żywotnością do 4-5 lat. Natomiast w przyszłym roku ma być tego więcej ale dopyta się
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czy ma to obejmować i ten odcinek drogi. 

Pan  Marian  Królak  –  Sołtys  Konstantynowa powiedział,  że  dobrze  byłoby  podać  Sołtysom

bezpośredni numer kontaktowy do osób zajmujących się drogami i zimowym utrzymaniem dróg. 

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że prosi aby Pani Burmistrz podała numer

do Pana Dyrektora Tuszyńskiego. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  poda  numery kontaktowe

do Pana Dyrektora Tuszyńskiego i jego zastępcy, Pana Artura Bąka. 

Pan Mateusz Jaremko – Sołtys Żelazna powiedział, że składał zapytanie odnośnie wycinki krzaków

między Dąbkami, a Żelaznem, które wchodzą na jezdnie i jest ciężko się minąć. W związku z tym

Sołtys zapytał, na jakim jest to już etapie?

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że prosi aby takie rzeczy były kierowane

na  piśmie  ponieważ  wtedy  jest  łatwiej,  a  temat  już  był.  Natomiast  występują  problemy

z wykonawcą. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział,  że wyciąg z protokołu przekazywany jest

do Zarządu, jak dotyczy spraw związanych z powiatem. 

O godzinie 15:10 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

O godzinie 15:20 wznowiono obrady. 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2016 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2016 r.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu  24 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  i Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym

zakresie?
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Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXVI/204/2016 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2016-2028,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2016-2028.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 października br.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Natomiast Komisja Rewizyjna opowiedziała się następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1

członek ,,wstrzymał się’’ od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXVI/205/2016 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Kontynuując  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  prosi  o  przedstawienie  opinii  na  temat
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określenia stawek podatku od nieruchomości od gruntów związanych z prowadzeniem działalności

gospodarczej, bez względu na sposób kwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków od 1 m²

powierzchni użytkowej.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,78  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,78  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 0,78 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub

wodami powierzchniowymi płynącymi, jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni. 

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,54  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  br.  zaproponowano stawkę w wysokości  4,54  zł.  W wyniku głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 4,54 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 
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Następne przedstawione opinie dotyczyły stawki podatku od budowli pozostałych, w tym zajętych

na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku

publicznego od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,29  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,29  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 0,29 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od gruntów zajętych pod obszar rewitalizacji. 

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  2,98  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i  Ochrony  Środowiska oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

zaproponowaną stawkę. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano  stawkę  w  wysokości  2,98  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer zapytał, czy musi być podawana liczba głosów ,,za”?

Pani Alina Chełkowska – Radca Prawny powiedziała, że głosowanie odbywa się zgodnie z § 63

statutu,  który  stanowi,  że  jeżeli  celem  głosowania  jest  wybór  jednej  z  kilku  możliwości

to  przechodzi  wniosek,  na  który oddano największa  liczbą  głosów,  czyli  chodzi  o  głosy ,,za”.

W związku z tym jak Pan Przewodniczący stwierdzi, że na dany wniosek zostało oddanych większa

liczba głosów ,,za” to nie trzeba głosować już dalej poprzez głosy ,,wstrzymujące” i ,,przeciw”.

Natomiast poprzez stwierdzenie, że wniosek przeszedł największą liczbą głosów, oznacza, że w tym
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przedmiocie uchwała została podjęta.  

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że powinno dopełnić się obowiązku poprzez podanie kto

jest ,,za”, kto jest ,,przeciw” oraz kto ,,wstrzymał się” od głosu, a Pani Radca też się myli i należy

zobaczyć co na to powie Wojewoda.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer zapytał, czy Pani Radca podtrzymuje swoje stanowisko?

Pani Alina Chełkowska – Radca Prawny powiedziała, że głosując nad stawkami tam gdzie jest kilka

stawek to każdy ma jeden głos i nie można głosować przy każdej propozycji. Wybierana jest jedna

z wielu możliwości, co zostało uchwalone w statucie na wypadek takich sytuacji gdzie wskazano

jak przeprowadzać tego typu głosowania i w taki sposób to regulować oraz jak przegłosowywać

tego typu wnioski. W związku z tym jak najbardziej procedura głosowania jest prawidłowa. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że uważa iż jak najbardziej procedura głosowania jest

nieprawidłowa  gdyż  procedura  przewiduje  wskazanie  kto  jest  ,,za”,  kto  ,,przeciw”  oraz  kto

,,wstrzymał się” od głosu. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że pozostaje możliwość złożenia wątpliwości

do Pana Wojewody. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 2,98 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący rady przeszedł do stawki podatku od nieruchomości od budynków lub

ich części mieszkalnych od 1 m².

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,75  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,75  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.
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W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 0,75 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku związanego z prowadzeniem działalności gospodarczej

oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej

od 1 m² powierzchni użytkowej.  

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 19,30 zł i 19,55 zł. 

Nad stawkę 19,30 zł zagłosowano:

-  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska:  1  członek  głosował  ,,za”,  2  członków głosowało

,,przeciw” oraz 1 członek ,,wstrzymał się” od głosu.

- Komisja Rewizyjna: 1 członek głosował ,,za” oraz 2 członków ,,wstrzymało się” od głosu.

Nad stawkę 19,55 zł zagłosowano.

-  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska:  3  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

głosował ,,przeciw”.

-  Komisja  Rewizyjna:  1  członek głosował  ,,za”,  1  członek głosował  ,,przeciw” oraz  1 członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  19,55  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad stawką w wysokości 19,55 zł. 

W wyniku głosowania za stawką 19,55 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Jako kolejne zostały przedstawione opinie Komisji dotyczącej stawki podatku od budynków lub ich

części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu  kwalifikowanym

materiałem siewnym od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  10,59  zł.  W wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa
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i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  10,59  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 10,59 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Następne opinie dotyczyły stawki podatku od budynków lub ich części związanych z udzielaniem

świadczeń zdrowotnych od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,61  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano  stawkę  w  wysokości  4,61  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 4,61 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od budynków lub ich części pozostałych, w tym zajętych

na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku

publicznego od 1 m² powierzchni użytkowej.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października
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br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 5,35 zł i 5,37 zł. 

Nad stawkę 5,35 zł zagłosowano:

-  Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska:  3  członków głosowało  ,,przeciw” oraz  1  członek

,,wstrzymał się” od głosu.

- Komisja Rewizyjna: 1 członek głosował ,,za” oraz 2 członków głosowało ,,przeciw”.

Nad stawkę 5,37 zł zagłosowano:

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 4 członków głosowało ,,za”.

-  Komisja  Rewizyjna:  1  członek głosował  ,,za”,  1  członek głosował  ,,przeciw” oraz  1 członek

,,wstrzymał się” od głosu.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano stawkę w wysokości 5,35 zł. W wyniku głosowania Komisje opowiedziały się

następująco:

-  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała

zaproponowaną stawkę. 

-  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek

głosował ,,przeciw”.

Przewodniczący Rady powiedział, że należy przegłosować dwie stawki, a każdy z Państwa radnych

ma jeden głos.  

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad stawką 5,35 zł. 

W wyniku głosowania nad stawką  5,35 zł  5 radnych zagłosowało ,,za”.

Następnie Przewodniczący przystąpił do głosowania nad stawką 5,37 zł. 

W wyniku głosowania nad stawką  5,37 zł  8 radnych zagłosowało ,,za”.

W związku z powyższym Rada Miejska w Wyrzysku przyjęła stawkę 5,37 zł większością głosów

(8 radnych). 

Następnie  radny  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  przeszedł  do  przedstawienia  opinii  dotyczących

podatku  od nieruchomości od budowli  lub ich części  związanych ze zbiorowym zaopatrzeniem

w wodę i zbiorowym odprowadzaniem ścieków.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br. zaproponowano dwie stawki w wysokości 0,51% i 0,50%. 
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Nad stawkę 0,51%  zagłosowano:

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 4 członków ,,wstrzymało się” od głosu.

- Komisja Rewizyjna: 1 członek głosował ,,za” oraz 2 członków ,,wstrzymało się” od głosu.

Nad stawkę 0,50% zł zagłosowano:

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 4 członków głosowało ,,za”.

- Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  0,50%.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Przewodniczący Rady powiedział, że na posiedzeniu Komisji w dniu 24 października br. stawki nie

uzyskały aprobaty. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad stawką w wysokości 0,50%.

W wyniku głosowania za stawką 0,50% Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (12 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Kolejne opinie dotyczyły stawki podatku od budowli pozostałych.

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 października

br.  zaproponowano  stawkę  w  wysokości  2%.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Rolnictwa

i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę. Natomiast

Komisja Rewizyjna: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek głosował ,,przeciw”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano stawkę w wysokości 2%. W wyniku głosowania Komisja Finansów i Rozwoju

Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma inne propozycje co do ww. stawki?

Propozycji nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania za stawką 2% Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (13 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 
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Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  odczytał  wszystkie  przyjęte  przez  Radnych  Rady

Miejskiej w Wyrzysku stawki podatku od nieruchomości.

Następnie Przewodniczący rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr XXVI/206/2016 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały w  sprawie

wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  21  listopada  br.

Komisje zaproponowały dwie stawki podatku w wysokości 118,97 zł i 41,00 zł.

Nad stawkę 118,97 zł  zagłosowano:

-  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska:  1  członek  głosował  ,,za”  oraz  3  członków

,,wstrzymało się” od głosu. 

- Komisja Rewizyjna: 1 członek głosował ,,przeciw” oraz 2 członków ,,wstrzymało się” od głosu.

Nad stawkę 41,00 zł zagłosowano:

-  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska:  1  członek  głosował  ,,za”,  1  członek  głosował

,,przeciw” oraz 2 członków ,,wstrzymało się” od głosu.

- Komisja Rewizyjna: 3 członków głosowało ,,za”.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 października

br. zaproponowano  stawkę  w  wysokości  43,00  zł.  W  wyniku  głosowania  Komisja  Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały zaproponowaną stawkę. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  należy  przegłosować  dwie  zaproponowane  stawki,  które

uzyskały aprobatę na posiedzeniach Komisji. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Dyskusji nie podjęto. 
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W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania nad stawką w wysokości 43,00 zł. 

W wyniku głosowania za stawką 43,00 zł Rada Miejska w Wyrzysku większością głosów (9 ,,za”)

przyjęła zaproponowaną stawkę. 

Następnie Przewodniczący rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały

w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 11 głosach „za”, 2 głosach ,,przeciw” oraz 1

głosie ,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXVI/207/2016 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) opłaty prolongacyjnej,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały w  sprawie  opłaty

prolongacyjnej.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 października br.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Natomiast  Komisja  Rewizyjna:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek  ,,wstrzymał  się”

od głosu. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec nie podjęcia  dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXVI/208/2016 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) nadania Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych
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Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii  poszczególnych Komisji  na temat  projektu uchwały w sprawie nadania

Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 października br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  i  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec nie podjęcia  dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XXVI/209/2016 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Samorządowej

Administracji Mieszkaniowej w Wyrzysku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia

stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  zakładu  budżetowego  Samorządowej  Administracji

Mieszkaniowej w Wyrzysku.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 października br.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Natomiast  Komisja  Rewizyjna:  2  członków  głosowało  ,,za”  oraz  1  członek  ,,wstrzymał  się”

od głosu. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  wnosi  autopoprawkę
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do projektu uchwały w § 5 i pkt 6 gdzie winno być: ,, pokrycie kosztów utrzymania poboczy przy

drogach  stanowiących  własność  Gminy  Wyrzysk  w  zakresie  wykrzewiania  i  koszenia”  oraz

w uzasadnieniu na ostatniej stronie taki sam zapis: ,,przy drogach stanowiących własność Gminy

Wyrzysk”. 

Przewodniczący Rady,Pan Stefan Rymer powiedział, że jest to konsekwencja dyskusji prowadzonej

na Komisjach w dniu 25 października br. ponieważ gdyby było przy drogach gminnych to pewna

część poboczy przy drogach wewnętrznych zostałaby pominięta. 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad autopoprawką.

W  wyniku  głosowania  autopoprawka  przyjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że z wyliczeń stawek wychodzi błąd ponieważ pokrycie

kosztów letniego utrzymania wychodzi ilość metrów razy 12 miesięcy lecz letnie utrzymanie nie

trwa 12 miesięcy i tak samo jest przy zimowym utrzymaniu.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odda głos Panu Dyrektorowi.

Pan Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM powiedział, że stawka wypłacana jest w formie 1/12 dotacji.

Radny,  Pan Grzegorz Ozimina powiedział,  że powinno być to  urealnione do stanu faktycznego

ponieważ ponoszone są koszty i jest to błędne naliczenie.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odda głos Pani Skarbnik.

Pani Grażyna Urbanek - Skarbnik Gminy powiedziała, że stawki, które są kalkulowane muszą być

kalkulowane do stawek jednostkowych i jest to ustalona stawka jednostkowa na dzień z podziałem

na  rok,  czyli  na  12  miesięcy.  Ponadto  występują  odrębne  przepisy  mówiące  o  sposobie

przekazywania dotacji dla tego rodzaju dotacji i dotacje przedmiotowe przekazywane są w 1/12. 

Radny,  Pan Roman Łuka powiedział,  że  jest  tak  jak  w spółdzielni  mieszkaniowej  gdzie  przez

okrągły rok płaci się za centralne ogrzewanie. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział,  że lato to jest  lato i  nie trwa 12 miesięcy i coś jest

nierealne.

Wobec  nie  podjęcia   dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił

do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr XXVI/210/2016 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.
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8) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na

czas oznaczony do 3 lat z dotychczasowym najemcą nieruchomości. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie  wyrażenia

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony do 3 lat

z dotychczasowym najemcą nieruchomości. 

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 października br.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Natomiast  Komisja  Rewizyjna  następująco  zaopiniowała  projekt  uchwały:  2  członków

głosowało ,,za” oraz 1 członek ,,wstrzymał się” od głosu. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że na posiedzeniu w dniu 25 października br. Komisja Finansów

i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec nie podjęcia  dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  13  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XXVI/211/2016 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXVI sesję Rady Miejskiej

w Wyrzysku w dniu 28 października 2016 r. stanowią załącznik nr 13 do protokołu.

Radny, P  an Ireneusz Przydział powiedział, że chciałby przekazać Sołtysom iż wymiar kwintala żyta

do  obliczenia  podatku  rolnego  w  ubiegłym  roku  wynosił  53,75  zł,  a  w  tym  roku  52,44  zł.

W związku z tym rolnicy będą płacić podatek o 1,31 zł mniejszy od roku poprzedniego. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer  powiedział, że w związku z tym prosi aby Pani Burmistrz

podała informacje dlaczego dwie pozostałe uchwały zostały zdjęte z porządku obrad sesji. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jedna i druga uchwała zawiera

stawki, które są takie same jak w roku ubiegłym, czyli nic się nie zmienia. 
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Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer  powiedział, że w związku z tym Rada nie ma potrzeby

podejmowania uchwały jak stawki pozostają bez zmian. 

Ad. 9 Informacja o stanie realizacji  zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016,  w tym

o  wynikach  sprawdzianów  i  egzaminów  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach

prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk  –  materiały  przedstawia  na  sesji  Przewodniczący

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa.

Głos zabrał radny,  Pan Roman Łuka, który powiedział,  że informacja, która została przekazana

do Komisji  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa liczy 26  stron maszynopisu.  Zawarto  w niej

między innymi  to,  że  sieć  szkolna  jest  niezmienna  od wielu  lat,  w której  skład  wchodzą  dwa

gimnazja, 5 szkół podstawowych wraz z oddziałami przedszkolnymi i oprócz tego prowadzona jest

przez  Stowarzyszenie  ,,Mała  Szkoła”  w  Rudzie  wraz  z  oddziałem  przedszkolnym.  Natomiast

na zadania oświatowe samorządu gminnego składa się 18 obszarów: 

1. Realizacja obowiązku szkolnego, która dotyczy uczniów do ukończenia gimnazjum i nie dłużej

niż do ukończenia 18 roku życia, gdzie w ubiegłym roku taki obowiązek realizowało 1.944 uczniów

szkół i przedszkoli.

2. Realizacja obowiązku nauki, po ukończeniu gimnazjum i do ukończenia 18 roku życia gdzie

zameldowane były  477 osób w wieku 16-18 lat, z czego 160 realizowało obowiązek szkolny,  265

osób kontynuowało naukę w szkołach ponadgimnazjalnych, 23 osób realizowało przygotowanie

zawodowe u pracodawcy z jednoczesnym pobytem w OHP, 10 osób spełniało obowiązek poprzez

realizację programu w ośrodkach rewalidacyjno-wychowawczych, 10 osób przebywało za granicą,

w stosunku do 9 osób zameldowanych, lecz niezamieszkałych na terenie gminy brakuje informacji

o spełnianiu bądź niespełnianiu obowiązku nauki.

3. Pomoc materialna o charakterze socjalnym, na którą składały się stypendia, których przyznano

we wrześniu 245 na łączną kwotę 163.849,60 zł oraz od stycznia do czerwca wydano 218 decyzji

na łączną kwotę 173.223,51 zł. Natomiast w roku szkolnym 2015/2016 przyznano 4 zasiłki szkolne

na kwotę 3.540 zł; 

4. Dofinansowanie kosztów kształcenia pracowników młodocianych – zrealizowano 25 wniosków

pracodawców na łączną kwotę  156.123,74 zł  w dwóch formach: przyuczenie do wykonywania

określonej pracy oraz nauka zawodu.

5.  Dowozy -  ilość  uczniów dowożonych – 567,  ilość przewoźników – 3 plus  dowozy przez 2

autobusy  stanowiące  własność  gminy  (koszt  usług  przewozowych  plus  zakup  biletów  wyniósł

636.578,26 zł,  zakup paliwa do autobusów własnych wyniósł 59.243,04  zł oraz  wynagrodzenia

kierowców i opiekunów dowozów z pochodnymi 195.439,42).
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6.  Nadanie  stopnia  awansu  zawodowego  na  nauczyciela  mianowanego  w  roku  szkolnym

2015/20156  przeprowadzono  4 postępowania  egzaminacyjne  na  nauczyciela  mianowanego

i wszystkie postępowania zakończyły się wynikiem pozytywnym.

7. Powoływanie/odwoływanie  dyrektorów  szkół  i  przedszkoli -  w roku  szkolnym  2015/2016

przeprowadzano pięć postępowań powołania dyrektora przedszkoli i szkół podstawowych. 

8.  Warunki  funkcjonowania  szkół  i  przedszkoli  (łącznie  w  9  placówkach  funkcjonowało  99

oddziałów,  średnia  liczebności  osób  w  oddziałach  19,35%).  W  Samorządowej  Administracji

Placówek Oświatowych zatrudnionych jest 10 osób, w dowozach - 3 kierowców oraz opiekunowie

dowozów w łącznym wymiarze etatu – 4,11.

W szkołach realizowane były następujące zajęcia dodatkowe tzw. płatne z budżetu gminy – kółko

matematyczne, fizyczne, chemiczne, biologiczne itp. oraz pozostałe zajęcia, które łącznie trwały

przez 95,5 h oraz kółka zainteresowań, które łącznie trwały 1238,4 h, w tym:

- nauczanie indywidualne realizowane były dla 29 dzieci – 259 godzin tygodniowo

- zajęcia rewalidacyjne realizowane były w 8 placówkach dla 8 dzieci - 52 godziny w tygodniu;

-  remonty,  naprawy  i  zakupy  -  opiewały  łącznie  na  kwotę  101.845,60  zł,  a  zakup  pomocy

dydaktycznych opiewał na kwotę 160.908,71 zł.

9.  Zajęcia  szkolne  na  obiektach  sportowych  (administrowanych  przez  Ośrodek  Sportu  

i Rekreacji) odbywały się na:

- Basen w Wyrzysku,

- Hala sportowa w Osieku,

- Boisko Wielofunkcyjne „Orlik 2012”,

- Centrum Sportowo-rekreacyjne w Osieku n. Not.,

- Korty tenisowy w Osieku.

10.  Fundusz zdrowotny  w roku szkolnym 2015/2016 przyznano zapomogi zdrowotne w kwocie

21.130,77 zł.

11.  Dokształcanie nauczycieli w roku szkolnym 2015/2016 szkoły przeznaczyły na dokształcanie

i doskonalenie zawodowe nauczycieli łączną kwotę w wysokości 35.292,99 zł.

12. Wyprawka szkolna  - udzielono pomocy finansowej dzieciom i uczniom na zakup podręczników

w roku szkolnym 2015/2016 w łącznej kwocie 8.329,22 zł.

13. Udział uczniów w konkursach przedmiotowych oraz innych -  dzieci i młodzież brała udział

w  różnego  rodzaju  konkursach  na  szczeblach  gminnych,  powiatowych,  wojewódzkich  oraz

ogólnopolskich i kończyli współzawodnictwo z wielkimi sukcesami. 

14. Wyniki sprawdzianu w szkołach podstawowych i egzaminów w gimnazjach:

- w Szkole Podstawowej w Wyrzysku poziom 52,86;
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- w Szkole Podstawowej w Osieku nad Notecią poziom 63,71;

-  w Szkole Podstawowej w Falmierowie poziom 54,08;

-  w Szkole Podstawowej w Kosztowo poziom 56,58.

Natomiast gmina 57,24; powiat 68,68; województwo 60,80; okręg 60,45; kraj 63,00.

Jeżeli chodzi o Gimnazja to ich wyniki przedkładały się na poszczególne przedmioty, i tak:

- Gimnazjum Wyrzysk – język polski 70,88; historia/WOS 51,11; przedmioty przyrodnicze 50,03;

matematyka 48,17; język angielski poziom podstawowy 58,69; język angielski poziom rozszerzony

36,07; język niemiecki poziom podstawowy 62,18; język niemiecki poziom rozszerzony 99,00.

-  Gimnazjum  Osiek  nad  Notecią  -  język  polski  69,76;  historia/WOS  53,38;  przedmioty

przyrodnicze 47,90; matematyka 47,76; język angielski poziom podstawowy 58,71; język angielski

poziom rozszerzony 39,11; język niemiecki poziom podstawowy 82,57; język niemiecki poziom

rozszerzony 33,5.

15. Wydatki Gminy Wyrzysk poniesione na oświatę w 2015 roku i do 31.08.2016 r.

W 2015 roku:

-  szkoły:  subwencja/dotacja  8.451.725,57 zł;  wykonanie  wydatków 10.519.539,31 zł;  różnica  –

2.067.813,74 zł;

- gimnazja: subwencja/dotacja 3.482.671,48 zł; wykonanie wydatków 4.530.737,48 zł; różnica –

1.048.066,00 zł;

- publiczne przedszkola: subwencja/dotacja 383.751,80 zł; wykonanie wydatków 2.172.890,37 zł;

różnica – 1.789.138,57 zł.

Łącznie:  subwencja/dotacja 12.318.148,85 zł;  wykonanie wydatków 17.223.167,16 zł;  różnica –

4.905.018,31 zł.

W 2016 roku (do 31.08.2016 r.) łącznie: subwencja/dotacja 12.114.621,18 zł; wykonanie wydatków

10.714.693,86 zł; różnica – 1.399.927,32 zł.

16. Zestawienie wydatków poniesionych na 1 ucznia.

W 2015 roku na szkoły podstawowe – 8.914,86 zł, na gimnazja – 9.025,37 zł oraz na publiczne

przedszkola – 7.651,02 zł. 

W 2016 roku (do 31.08.2016 r.) na szkoły podstawowe – 9.448,27 zł, na gimnazja – 9.669,69 zł

oraz na publiczne przedszkola – 8.769,49 zł. 

17.  Zestawienie  wydatków poniesionych przez  Gminę Wyrzysk na  dotacje  dla  ,,Małej  Szkoły”

w Rudzie w roku szkolnym 2015/2016.

Wysokość udzielonej dotacji w roku szkolnym 2015/2016:

- Szkoła Podstawowa – 61.927,74 zł,

- Oddział Przedszkolny – 37.358,13 zł. 
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18.  Zestawienie wydatków w sprawie refundacji kosztów ponoszonych przez Gminy Łobżenica,

Margonin,  Szamocin,  Sadki,  Piła,  Wysoka  i  Bydgoszcz  na  dzieci  z  Gminy  Wyrzysk,

uczęszczających do przedszkoli publicznych w roku szkolnym 2015/2016:

- od września do grudnia 2015 roku wydatki wykonano w kwocie: 10.787,39 zł;

- do sierpnia 2016 roku wykonano wydatki w kwocie: 32.805,36 zł. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer podziękował  za  skondensowane  przedstawienie

informacji. 

Ad.  10  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji, nie podjęto. 

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  żadna

interpelacja międzysesyjna. 

Ad. 12  Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że dziękuje Pani Burmistrz za dotrzymanie słowa odnośnie

dokończenia inwestycji na ulicy Pod Czubatką gdzie kilka dni temu utwardzony został  odcinek

drogi  prowadzący  do  posesji  nr  1,  a  mieszkańcy  również  to  widzą  i  doceniają.  Jednocześnie

mieszkańcy  liczą,  że  Pani  Burmistrz  w  dalszej  kolejności  zajmie  się  poprawą  bezpieczeństwa

przejścia  przez  mostek  nad  rzeką  ponieważ  istniejące  schody  i  podjazdy  są  bardzo  strome,

co utrudnia,  a  wręcz uniemożliwia komunikację osób z wózkami dziecięcymi,  czy na wózkach

inwalidzkich. Natomiast korekta w przedmiocie sprawy niewątpliwie zwiększyłaby bezpieczeństwo

ludzi i przywróciłaby dogodny skrót dla pieszych pomiędzy ulicą Pod Czubatką, a Placem Wojska

Polskiego. 

Pani  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że temat jest  znany ponieważ

podjazd na most jaki został przygotowany dla niepełnosprawnych wymaga korekty i przygotowanie

tego obiektu budzi zastrzeżenia. W związku z tym Pani Burmistrz dodała, że na pewno nad tematem

się pochylą. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że w związku z interpelacją z poprzedniego miesiąca

dopytują  się  osoby  ponieważ  nie  uzyskały  odpowiedzi  z  informacji  publicznej  jaka  została

opublikowana  na  portalu  ,,NaszWyrzysk”.  W  związku  z  tym  radny  zapytał,  co  namacalnego
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przywiozła Pani Burmistrz z wyjazdu oraz jakie wynikają z tego korzyści? 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  przedstawiona  informacja

została w pełni udokumentowana. Natomiast jeżeli chodzi o coś namacalnego o czym wspomniał

Pan radny, to nie ma się pojęcia co ma na myśli lecz przywiozło się dwa długopisy, dwa breloki

oraz  parę  gadżetów.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  dodała,  że  najważniejsze  jest  to,  że  zostały

przetarte szlaki dotyczące osób, które pracują w Komisji Europejskiej oraz w Politykach Regionów

i całym Parlamencie,  a  Pan radny na pewno wie o czym jest  mowa.  Natomiast  w jaki  sposób

przełożą się efekty to czas pokaże ale wiąże się to z realizacją wielu projektów, a w poprzednich

latach  burmistrzowie,  skarbnicy i  sekretarze  uczestniczyli  w takich  wyjazdach ponieważ każdy

burmistrz powinien znać struktury i działanie organu Unii Europejskiej ponieważ jest się członkiem

tejże instytucji. 

Radny,  Pan Grzegorz Ozimina zapytał,  kiedy w takim przypadku pozostali  pojadą  ponieważ

szykuje się cała gmina?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  każdy  burmistrz,

a w szczególności ten nowo-powołany w każdej kadencji na taki wyjazd z pewnością pojedzie.

Natomiast wyjazd skierowany był dla samorządowców. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że są to ważne rzeczy, które interesują mieszkańców

i  oni  sami  ocenią  jak to  zrozumieli.  Następnie radny powiedział,  że  chciałby poruszyć  sprawy

mieszkańców Alei Rydzyńskich ponieważ nie może tego powtórzyć, co powiedział kolega radny

Roman Łuka gdzie dziękował gdyż w centrum Wyrzyska jest ulica, o której mało kto wie i pamięta.

Natomiast nie ma tam wody, kanalizacji ani dróg oraz nie ma mowy o bezpieczeństwie ponieważ

jedynym sposobem odwodnienia  jest  wykopany rów.  Kontynuując  radny dodał,  że  na  złożoną

interpelację  otrzymał  odpowiedź,  że  wykopie  się  głębszy  rów  na  odwodnienie  z  osiedla

znajdującego się na ulicy Pomorskiej. W związku z tym radny zapytał Panią Burmistrz, czy dalej

widzi kontynuowanie takiej polityki w stosunku do mieszkańców Alei Rydzyńskich?

Pani  Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  szkoda,  że  Pan radny nie

pojawił się na spotkaniu zorganizowanym przez Zarząd Osiedla nr 2 w Wyrzysku w Klubie Seniora,

a  wiadomo iż  takie  zaproszenie  do  Pana radnego dotarło.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  dodała,

że na zebraniu pojawili się również mieszkańcy Alei Rydzyńskich gdzie wszystkie tematy zostały

omówione i Pan radny jako osoba z tego okręgu, ciesząca się największym zaufaniem społecznym

winna  być.  Natomiast  Pana  radnego  tam  nie  było  i  zainteresowani  mieszkańcy  otrzymali

odpowiednie,  stosowne  informacje  oraz  ustalony  został  harmonogram  działań.  Kończąc  Pani

Burmistrz  powiedziała,  że  na  sali  obecny jest  Wiceprzewodniczący Zarząd Osiedla  nr  2,  który

posiada szczegółowe informacje ponieważ mieszkańcy swoje problemy zgłaszali, nad którymi się
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pochylali. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina  powiedział,  że nie był na spotkaniu ponieważ za późno został

powiadomiony i miał inne sprawy. Natomiast według projektów na podstawie, których prowadzone

są inwestycje to Aleja Rydzyńskich nie jest w nich uwzględniona i należy mówić o konkretach,

a nie pomówieniach, że był czy nie był. Kończąc radny dodał, że niedługo będzie budżet to zobaczy

się wtedy jak to wygląda. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że to jest najlepsze podsumowanie gdyż

niedługo  będzie  projekt  budżetu  na  2017  rok,  nad  którym Wysoka  Rada  się  pochyli  i  będzie

to najgłębsze spojrzenie na to wszystko. Natomiast każdy radny składał jakieś potrzebny, a jak one

będą ujęte to trudno jest powiedzieć. 

Ad. 13 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.      

Pan Antoni Włoszczyk – Wiceprzewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 w Wyrzysku powiedział,

że w dniu 21 października br. na wniosek Zarządu Okręgu odbyło się spotkanie z Panią Burmistrz

na temat gospodarczy życia okręgu nr 2 w Wyrzysku. Z tego spotkania skorzystała Pani Burmistrz

za co bardzo się dziękuje i jest się wdzięcznym. Natomiast z zaproszenia nie skorzystał radny, Pan

Grzegorz Ozimina ale jeżeli Pani Burmistrz została zaproszona na 5 dni i wygospodarowała czas,

to Pan radny na trzy dni nie wygospodarował takiego czasu. W związku z tym Pan A. Włoszczyk

powiedział,  że  bardzo dziękuje  Panu radnemu,  a  to  się  z  pewnością  odzwierciedli  w przyszłej

kadencji  wyborczej  ponieważ  mieszkańcy  mają  pretensje,  że  takich  spraw  nie  powinno  się

lekceważyć. 

Przewodniczący Rady,  Pan Stefan Rymer powiedział,  że  prosiłby przejść  do meritum,  a  nie

do  wyrażania  opinii  jak  mieszkańcy  w  najbliższych  wyborach  to  docenią  ponieważ  nie  jest

to tematem wystąpienia. Natomiast bardziej  interesowałyby wszystkich informacje jakie kwestie

zostały  wypracowane  na  tym  spotkaniu  gdyż  pozostali  radni  nie  mieli  możliwości  przybycia

ponieważ nie zostali powiadomieni. 

Pan Antoni Włoszczyk – Wiceprzewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 w Wyrzysku powiedział,

że  na  spotkaniu  została  omówiona  tematyka  gospodarcza  oraz  sprawy  nurtujące  jak  Aleja

Rydzyńskich  gdzie  ma  zostać  wykonana przycinka  drzew i  krzewów oraz  ma  zostać  założone

oświetlenia  na  końcu  ulicy.  Natomiast  na  ulicy  Wierzbowej  będzie  realizowane  zadanie  już

po najbliższym święcie, a są to zamierzenia do końca tego roku i na ile starczy funduszy. Następnie

Pan  A.  Włoszczyk  powiedział,  że  chciałby  podziękować  za  odpowiedź  gdyż  10  maja  złożył

formalny  wniosek  do  Rady  Miejskiej  o  obchody  świąt  Niepodległości  Państwa  Polskiego

i Konstytucji 3 maja ponieważ wychodziły różne sytuacje z Proboszczem. W związku z tym Pan A.
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Włoszczyk dodał, że niezmiernie się cieszy, że doszło do realizacji zmiany obchodów tych świąt

i  należy  podziękować  Pani  Burmistrz,  że  dołożyła  za  pośrednictwem  Rady  wszelkich  starań

w przygotowanie świąt obchodów dnia 11 listopada. 

Pani Ewa Pawlaczyk – Sołtys Osieka n/Not. powiedziała, że obchody dnia 11 listopada odbędą

się również w Osieku nad Notecią, na które bardzo serdecznie zaprasza wszystkich, którzy mają

ochotę przybyć do Osieka.  W związku z tym Pani  E.  Pawlaczyk dodała,  że o godzinie 9 rano

odbędzie  się  zbiórka  przy  OSP w  Osieku,  po  czym  wraz  z  orkiestrą  odbędzie  się  przemarsz

do Kościoła. O 9:30 odbędzie się uroczysta Msza Święta, po której odbędzie się przemarsz pod

obelisk gdzie zostaną złożone wiązanki kwiatów. Natomiast na zakończenie zaprasza się na słodki

poczęstunek, na sali. Następnie Pani E. Pawlaczyk powiedziała, że dnia 22 października w Gminie

Tarnówka odbyła się konferencja Sołtysów, na której nie zabrakło reprezentantów Gminy Wyrzysk.

W związku z tym można powiedzieć, że jest się od kogo uczyć oraz jest od kogo brać przykład.

Kończąc Pan Sołtys dodała, że znając przepisy można stwierdzić, że trochę je łamią ale im się udaje

i mają więcej niż Sołectwa w Gminie Wyrzysk. Natomiast po rozmowie z Panią Burmistrz została

uzyskana odpowiedź, że w Gminie Wyrzysk działa się zgodnie z prawem. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer podziękował za przekazanie zaproszenia dotyczącego

obchodów dnia 11 listopada, a zachęca się do wzięcia w nich udziału.  

Ad. 14   Wolne głosy i wnioski.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w nawiązaniu do słów Pani

Sołtys to chciałaby bardzo podziękować Panią Sołtyskom ponieważ grupa reprezentacyjna Gminę

Wyrzysk była płci żeńskiej. Natomiast ma się nadzieję, że następnym razem również i Panowie

Sołtysi dołączą się do tego grona, a Panie Sołtyski prężnie działają i zostały wydelegowane aby

później zdać relacje. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że zaprasza Państwa Radnych, Państwa

Sołtysów  oraz  delegacje  na  uroczystości  związane  z  obchodami  narodowego  Święta

Niepodległości, które odbywają się inaczej, a będzie się powielać ten model w roku przyszłym.

Natomiast  po  rozmowach  z  Proboszczem  gdzie  udał  się  również  Pan  Przewodniczący  Rady

to rozpoczyna się dnia 10 listopada zbiórką pod Urzędem Miejskim o godzinie 16:30. O godzinie

16:45 odbędzie się przejście pod pomnik zamordowanych w 1939 roku mieszkańców Wyrzyska

oraz  pod  pomnik  Chrystusa  Króla  gdzie  o  godzinie  17:00 nastąpi  złożenie  wiązanek.  Ponadto

o godzinie 17:30 odbędzie się uroczysta Msza Święta w intencji ojczyzny, na którą zaprasza się

wszystkich uczestników oraz poczty sztandarowe. Mszę uświetni koncert chóralny Wyrzyskiego

Chóru Męskiego oraz Chóru Canto.  Natomiast dnia 11 listopada o godzinie 13:00 odbędzie się

po  raz  pierwszy  niepodległościowa  gra  miejska  dla  uczniów  szkół  z  terenu  Gminy  Wyrzysk.
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Zbiórka nastąpi przy Orliku w Wyrzysku, a celem gry ma być poznanie najważniejszej historii

miasta. Kończąc Pani Burmistrz dodała, że ma nadzieję, że w przyszłym roku rozszerzy się formułę

na  mieszkańców  Gminy  Wyrzysk,  a  pragnie  zapewnić,  że  również  będzie  uczestniczyła

w obchodach święta 11 listopada w Osieku nad Notecią.  

Radny,  Pan Józef  Jasik powiedział,  że  chciałby dowiedzieć się  na temat  prac  renowacyjnych

prowadzonych na terenie cmentarza w części poległych żołnierzy radzieckich. W związku z tym

radny zapytał, jaki zakres prac ma zostać przeprowadzony oraz skąd posiada się środki finansowe

i w jakiej wysokości?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  dwa  miesiące  temu

wprowadzone zostały do budżetu środki zewnętrzne w kwocie 10 tys. zł od Wojewody. W ramach

tej kwoty został określony zakres zadań z przeznaczeniem na niezbędne rzeczy, jak odnowienie

głównej  płyty  informującej  ilu  żołnierzy  poległo  oraz  odbyło  się  czyszczenie,  na  tyle  na  ile

starczyło środków z dotacji.  Kończąc Pani Burmistrz dodała,  że co roku wnioskują o fundusze

zewnętrzne  na  utrzymanie  takich  miejsc  pamięci  i  w  przyszłym  roku  taki  stosowny  wniosek

zostanie przedłożony aby móc dokonywać dalszych konserwacji. 

Pan Marek Charczun – Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku powiedział,  że chciałby nawiązać

do wypowiedzi Pana Krzysztofa Skrzypka, który odniósł się do słów Pana Grzegorza Oziminy,

że  Gmina  Wyrzysk  nie  prowadzi  żadnych  inwestycji  na  terenie  budowy.  Wyjaśniając  Pan  M.

Charczun  dodał,  że  wszystkie  przeprowadzane  roboty  na  inwestycji  wykonywane  są  przez

podwykonawców  firmy  Budimex  na  zlecenie  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji

w Wyrzysku, a Pan Krzysztof Skrzypek rozróżnia przedsiębiorstwo od gminy i  dlatego udzielił

takiej  odpowiedzi.  Natomiast  pilnuje  się  i  pamięta  o  przebudowie  wrażliwych  odcinków

kanalizacyjnych i wodociągowych, a tam gdzie Budimex ma zamkniętą drogę to takie inwestycje

są wykonywane. Odbywa to się równolegle z ich pracami i tak będzie trwało do końca inwestycji. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer podziękował za uzupełnienie informacji. 

Radny, Pan Leszek Matuszewski powiedział, że wyczytał ogłoszenie o sprzedaży historycznych

szczątków hali sportowej w Osieku nad Notecią za niecałe 200 tys. zł. W związku z tym radny

zapytał, czy nie jest to za niska kwota przy tym gdzie działki budowlane sprzedawane są po 50 tys.

zł?

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  jest  to  kolejny  przetarg

na  wskazaną  działkę,  przy  czym  pierwsze  zgodne  były  z  operatem  szacunkowym.  Natomiast

Państwo radni dobrze znają procedury przetargowe i  jak chce się zbyć nieruchomość to ma się

prawo do obniżania wartości w granicach ustawowych. Oczywiście nie puści się tego za bezcen

ponieważ nie ma do tego prawa ale chcąc zbyć nieruchomości należy jakieś kroki poczynić aby
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pozyskać potencjalnego nabywcę. Kończąc Pani Burmistrz dodała,  że nie wiadomo czy działka

wzbudzi zainteresowanie ponieważ do tej pory przetargi, które się odbywały nie przyniosły nowego

właściciela. Natomiast wszystkie wyceny i pierwsze przetargi odbywają się w oparciu o operaty

przygotowywane przez rzeczoznawców. 

Radny, Pan Leszek Matuszewski powiedział, że można byłoby zebrać entuzjastów budowy hali

i  ją rozebrać żeby był  jej  stan pierwotny oraz przeznaczyć teren na boisko treningowe, tak jak

kiedyś było i zostało zabrane.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odpowie na piśmie ponieważ

sama  rozbiórka  też  jest  kosztowna,  a  szacunkowy koszt  takiego  i  takiego  rozwiązania  można

przedstawić. 

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że całą ceramikę w Osieku rozebrano za materiały

odzyskane, a więc niekoniecznie trzeba byłoby za to zapłacić. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział,  że  tak jak Pani  Burmistrz  wspomniała

to również bardzo serdecznie zaprasza na obchody święta 11 listopada aby wspólnie wziąć udział,

co świadczyć będzie o podejściu do święta niepodległości. 

Ad. 15  Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za rok 2015:

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: zastępcę burmistrza, skarbnika

gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające

gminnymi osobami prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu

burmistrza;

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zgodnie z dyspozycją art. 24 h

ust. 6 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dokonała analizy oświadczeń

majątkowych złożonych przez zastępcę burmistrza, skarbnika, sekretarza, kierowników jednostek

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające gminnymi osobami prawnymi (spółkami) oraz osoby

wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. W 2016 roku do Burmistrza Wyrzyska

wpłynęły łącznie 32 oświadczenia majątkowe z tego 28 oświadczeń złożonych wg stanu na dzień

31.12.2015 r.,  1  oświadczenia  złożone w związku z  zakończeniem pełnienia  funkcji  dyrektora

szkoły, 2 oświadczenie złożone w związku z powierzeniem stanowiska dyrektora szkoły oraz 1

oświadczenie  w  związku  z  zatrudnieniem  na  stanowisku  kierownika  jednostki  organizacyjnej.

Każdorazowo jeden egzemplarz oświadczenia majątkowego przekazano do urzędu skarbowego,

właściwego ze względu na miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie, załączając kopię

zeznania  podatkowego  (PIT)  w  przypadku  oświadczeń  majątkowych  składanych  za  2015  rok.

Wobec  powyższego  przekazanych  zostało  31  egz.  oświadczeń  do  Urzędu  Skarbowego  w Pile
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i jedno oświadczenia do Urzędu Skarbowego w Złotowie. Zawarte w oświadczeniach majątkowych

informacje jawne, o których mowa w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji

publicznej, zostały niezwłocznie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej, prowadzonym

przez Urząd Miejski w Wyrzysku. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała, że dokonała analizy

danych  zawartych  w  oświadczeniach  majątkowych,  w  porównaniu  z  danymi  zawartymi

w zeznaniach podatkowych PIT za rok podatkowy 2015, a także z zapisami w oświadczeniach

majątkowych  u  wymienionych  osób  z  roku  poprzedniego.  W  związku  z  tym  stwierdzono,

że  wszystkie  osoby  obowiązane  do  złożenia  oświadczeń  majątkowych  złożyły  je  w  terminie,

tj. do dnia 30 kwietnia 2016 r. w odniesieniu do oświadczeń za rok 2015 lub w terminie 30 dni od

dnia  zatrudnienia  lub  powołania  na  stanowisko,  bądź  na  dzień  rozwiązania  stosunku  pracy,

z powodu przejścia na emeryturę. Do oświadczeń majątkowych, które złożono do dnia 30 kwietnia

2016 roku załączone zostały wymagane zeznania podatkowe PIT za rok 2015, złożone w urzędzie

skarbowym.  Zdecydowana  większość  złożonych  oświadczeń  majątkowych  zawierała  niezbędne

informacje, o którym mowa w art. 24 h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie

gminnym,  a  w  wyniku  analizy  stwierdzono  drobne  nieprawidłowości  polegające  na  braku

wymaganych danych lub występie różnic w stosunku do danych wskazanych w oświadczeniach

z  roku  poprzedniego.  Kończąc  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  biorąc  pod  uwagę  charakter

stwierdzonych  niedoskonałości  nie  występowała  do  dyrektora  urzędu  kontroli  skarbowej

z wnioskiem o kontrolę złożonych oświadczeń majątkowych. 

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych

radnych;

Przewodniczący rady powiedział,  że  stosownie   do art.  24  h  ust.  3  i  4  ustawy o  samorządzie

gminnym (Dz. U. z 2016 r., poz. 446 z późn. zm.) radni składają pierwsze oświadczenia majątkowe

w terminie  30  dni  od  dnia  złożenia  ślubowania.  Kolejne  oświadczenie  radni  składają  co  roku

do dnia 30 kwietnia,  według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego w 2 egzemplarzach

wraz  z  kopią  osiągniętego  dochodu  w  roku  podatkowym,  tzw.  PIT,  z  tego  jeden  egzemplarz

oświadczenia przekazano do Urzędu Skarbowego w Pile pismem Nr OR. 0043.3.2016 z dnia 30

maja 2016 r. 

Oświadczenie  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  przesłane  zostało  zgodnie  z  właściwością

Wojewodzie Wielkopolskiemu pismem Nr OR.0043.2.2016 z dnia 15 kwietnia 2016 r. W myśl art.

24  h  ust.  8  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  podmiot  dokonujący  analizy  danych  zawartych

w oświadczeniach jest uprawniony do porównania treści analizowanego oświadczenia majątkowego

z  danymi  zawartymi  w  informacjach  o  dochodach  osiągniętych  w roku podatkowym 2015,  tj.
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załączonym  PIT  oraz  treścią  oświadczeń  majątkowych  z  roku  poprzedniego.  Zawarte  w

oświadczeniach majątkowych informacje jawne, o których mowa w ustawie z dnia 6 września 2001

r. o dostępie do informacji publicznej, zostały niezwłocznie udostępnione w Biuletynie Informacji

Publicznej, prowadzonym przez Urząd Miejski w Wyrzysku. Do oświadczeń majątkowych, które

złożono do dnia 30 kwietnia 2016 roku załączone zostały wymagane zeznania podatkowe PIT za

rok 2015,  złożone w urzędzie skarbowym.  Kontynuując Pan S.  Rymer  powiedział,  że  podmiot

dokonujący analizy, zgodnie z art. 24h ust. 12 cyt. wyżej ustawy w terminie do 30 października

każdego roku przedstawia Radzie informację o osobach, które nie złożyły oświadczeń majątkowych

lub  złożyły  je  po  terminie.  W związku  z  tym dokonując  analizy  oświadczeń  pod  tym kątem,

stwierdzono,  że  na  stan  ustawowy  15  radnych,  oświadczenia  majątkowe   w  terminie  złożyli

wszyscy radni. Ponadto przedstawia się Radzie informację o  nieprawidłowościach stwierdzonych

w  analizowanych  oświadczeniach  majątkowych  wraz  z  ich  opisem  i  wskazaniem  osób,  które

złożyły  nieprawidłowe  oświadczenia.  W  związku  z  tym  analizując  oświadczenia  pod  kątem

powyższego kryterium, stwierdzono, że złożone oświadczenia majątkowe sporządzono w sposób

kompletny  i  staranny,  w  których  zgodnie  z  wymogami  wypełniono  wszystkie  pozycje  wraz

z  informacjami, o których mowa  w art. 24h ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym z określeniem

przynależności  poszczególnych  składników  majątkowych,  dochodów  i  zobowiązań  do  majątku

odrębnego i majątku objętego małżeńską wspólnością majątkową. W złożonych oświadczeniach nie

stwierdzono żadnych nieprawidłowości. 

3)  informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza

i Przewodniczącego Rady;

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że pismem z dnia 12.10.2016 r. nr Nr KN-

V.414.202.2016.1 poinformowano  Radę  Miejską  w  Wyrzysku,  że  Burmistrz,  Pani  Bogusława

Jagodzińska  złożyła  swoje  oświadczenie  majątkowe  w  terminie  i  nie  stwierdzono  w  nim

nieprawidłowości. Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer złożył swoje oświadczenie majątkowe

w terminie i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości.

4)  informacja  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Pile  i  Złotowie  dot.  oświadczeń

majątkowych za  2015 rok złożonych Burmistrzowi  oraz  Przewodniczącemu Rady –  część

niejawna sesji zgodnie z § 28 Statutu Gminy Wyrzysk, w związku z art. 294 § 4 ustawy z dnia

29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2015 r., poz. 613). 

W związku z faktem, iż informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego posiada klauzulę „tajemnica

skarbowa” sesja w cyt. punkcie nie była nagrywana.
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Ad. 14 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 17:15 Przewodniczący

Rady zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:  Przewodniczący Rady
Dagmara Pinkowska    (-) Stefan Rymer
podinsp. ds. obsługi rady gminy  
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